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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz Miniszter Úr a Gerje-patak mentén élők 
biztonságáért és mit tesz, hogy ne ismétlődjön meg a szennyezés Ceglédbercelen?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

 

Értesülhetett Ön is arról, hogy fehéren habzik a Gerje-patak Ceglédbercelen. A szennyezés olyan
mértékű, hogy a hab a gyalogoshidat is ellepte, amit a horgászok április 7-én észleltek. A probléma
nem  újkeletű,  a  helyiek  korábban  már  panaszkodtak  a  patakból  áradó  bűzre  és  arra,  hogy  a
szennyezés az élővilágra is negatívan hat.

A probléma összetett. A patakra és közvetlen környezetében lévő halastavakra az itt élők rekreációs
és egészséges, természetközeli pihenő helyként tekintenek. A valóság azonban az, hogy a Gerjét a
környező települések szennyvíztelepei is veszélyeztetik; az albertirsai telep és a pilisi is okozott már
gondokat. A víziközmű-hálózat elavult és a tisztítótelepek alulméretezettek, kapacitásuk alacsony. A
hirtelen  érkező  vagy  nagyobb  esőzés,  illetve  a  szennyvíz  csatornába  illegális  csapadékvíz-
bevezetések további terhelést jelentenek a hidraulikai rendszerre.

A fehérben habzó Gerje-patak szennyezése újabb bizonyítéka, hogy a Kormány hagyta lerohadni a
víziközmű-hálózatot. Sem a havária eseményekre, sem a normál működésre nincsenek felkészülve,
ami rendszerhibát tükröz.

 

Ezzel kapcsolatban kérjük Miniszter Urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdésekre:



 

Egyetért-e a Közép-Tisza-vidéki Vízügyi Igazgatóság szakvéleményével, hogy mosószer kerülhetett
a vízfolyásba, és a hab magától eloszlik majd?

Milyen azonnali lépéseket tesz annak érdekében, hogy ne ismétlődjön meg a szennyezés a Gerje-
patak mentén?

Tett feljelentést a Gerje-patak mostani szennyezésének kivizsgálása céljából?

Indított vizsgálatot arra vonatkozóan, hogy a környező települések szennyvíztelepei veszélyeztetik-
e a Gerje-patakot?

Milyen fejlesztési  terveik vannak arra  nézve,  hogy fejlesszék az érintett  települések víziközmű-
hálózatát?

 

Várjuk megtisztelő válaszát!

 

Budapest, 2023. április 12.                                Bakos Bernadett és Keresztes László Lóránt
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